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            PROTOKÓŁ  Nr XIX/12 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 27 czerwca 2012 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 
Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 15 radnych,  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1310.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater-Ubysz – zastępca burmistrza, 

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,  

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,  

Zaproszeni goście:  

• Sołtysi, 

• Marian Dziadul – redaktor „Głosu Koszalińskiego”,  

• Dariusz Michalak – dyrektor Gimnazjum Bobolice, 

• Renata Kowalska – dyrektor SP Bobolice, 

• Agnieszka Borkowska – wicedyrektor SP Bobolice, 

• Ludmiła Posełkiewicz – dyrektor SP Kłanino, 

• Grażyna Sikorska – dyrektor SP Kurowo, 

• Zbigniew Rewkowski – nauczyciel SP Bobolice, 

• Małgorzata Bielecka – nauczyciel SP Kłanino, 

• Elżbieta Malinowska – nauczyciel Gimnazjum Bobolice,  

• Monika Bartczak – nauczyciel Gimnazjum Bobolice,  

• Uczniowie i rodzice.  
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Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

  2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 25 maja 2012 roku.  

3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

4. Wręczenie nagród „Uczeń na szóstkę” i nagród za szczególne osiągnięcia uczniowskie 

uzyskane w roku szkolnym 2011/2012.  

5. „Wypoczynek letni 2012” dzieci i młodzieży z terenu gminy Bobolice.   

6. Sprawozdanie z realizacji programu „Usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z 

terenu gminy Bobolice na lata 2007-2031” za okres rok 2011 oraz I-V 2012 roku.  

7. Podjęcie uchwał  w sprawach : 

1) zmian w budżecie gminy na 2012 rok; 

2) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2012-2025; 

3) zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu Gminy Bobolice za 2011 rok;  

4) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania 

spłat lub rozkładania na raty wierzytelności Gminy Bobolice i jej jednostek 

organizacyjnych z tytułu należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny i 

niepodatkowych należności budżetowych o charakterze publiczno – prawnym, do których 

nie stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa;  

5) ustalenia Regulaminu określający kryteria i tryb przyznawania nagród dla nauczycieli i 

dyrektorów zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę 

Bobolice; 

6) odnowienia aktu założycielskiego Przedszkola Samorządowego w Bobolicach; 

7) zmiany uchwały Nr XXVII/291/05 w sprawie utworzenia Zespołu Szkół Publicznych 

w Dargini; 

8) wezwania do usunięcia naruszenia prawa; 

9) ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu Gminy Bobolice;  

10) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad nadawania tytułu „HONOROWY 

OBYWATEL BOBOLIC”;  

11) podziału Gminy Bobolice na stałe obwody głosowania, ustalenia ich granic i 

numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych.  

8.  Trybuna sołecka. 

9.  Trybuna obywatelska. 

10. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  
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11. Zakończenie obrad. 

 

Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XVIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 25 maja 2012 roku był 

wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu 

dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

 

Protokół z XVIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach zostały przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   
Na wstępnie Pani Burmistrz powiedziała, że radni, sołtysi kierownictwo urzędu, kierownicy i 

dyrektorzy jednostek organizacyjnych cieszą się, że goszczeni są na sesji wyjątkowi goście, a 

mianowicie wyróżnieni uczniowie w różnych konkursach oraz ich rodzice. Jest to spotkanie 

jedno, wspólne w tak dużym gronie zawsze na zakończenie roku szkolnego. Zanim nastąpił 

ten uroczysty punkt Pani Burmistrz przedstawiła sprawozdania z pracy burmistrzów w okresie 

między sesjami. 

1. W dniu 18.06.2012 r. o godz. 17.00 na prośbę mieszkańców miejscowości Darżewo 

odbyło się spotkanie z mieszkańcami Darżewa, właścicielami działek, dyrektorem Ośrodka 

Rehabilitacyjno Postresocjalizacyjnego w Darżewie przy udziale przedstawicieli RWiK-u, 

ZUKiO oraz Urzędu Miejskiego w Bobolicach. Tematem spotkania były wspólne 

uzgodnienia w zakresie rozwiązania problemu dostawy wody na potrzeby mieszkańców 

miejscowości Darżewo. Na spotkaniu omówiono problem oraz został zaprezentowany plan 

działań eliminujący obecny stan, i tak: w roku 2012 w miesiącu lipcu zostanie wspólnymi 

siłami Urzędu, RWiK-u i ZUKiO zrealizowana wymiana sieci wodociągowej na odcinku ok. 

810 mb - od hydroforni Ośrodka w Darżewie do wioski oraz remont hydroforni. Termin 

rozpoczęcia robót: 25.06.2012 r. Wartość kosztorysowa inwestycji:  29.876,88 zł (sieć: 

24.350,29 zł, remont hydroforni: 5.526,59 zł).  

2. Otwarcie nowej siedziby CIT-u. W miesiącu czerwcu 2012 r. zostały zakończone roboty 

remontowe części pomieszczeń budynku dworca autobusowego w Bobolicach. Nowa siedziba 

będzie funkcjonować w tym miejscu corocznie w miesiącach od maja do września. Obecnie 

sukcesywnie materiały promocyjne są uzupełniane i przyjmowane są kolejne wyroby 

lokalnego rzemiosła, domowników ŚDS, materiały promocyjne gminy Bobolice. 
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3. I Gminny Konkurs piosenki strażackiej 15.06.2012 r. Organizator SP w Kurowie. Konkurs 

wzbudził ogromne  uznanie w oczach zaproszonych gości, komendanta PSP, i prezesów OSP, 

rodziców, dyrektorów szkół, widowni także i moich. Uczestnicy konkursu zaprezentowali 

bardzo wysoki poziom prezentowanych piosenek, utworów o tematyce strażackiej. Ze strony 

władz ZOSP padła propozycja organizacji w przyszłym roku takiego samego konkursu, ale 

już o zasięgu powiatowym. Strzał w dziesiątkę z taką tematyką, której dotychczas nie było w 

propozycji konkursów strażackich. 

4. Obóz dla 40 członków MDP ze wszystkich szkół z terenu naszej Gminy. Obóz 

zorganizowano na bazie stanicy w Poroście będącej w zarządzie Zespołu Placówek 

Specjalnych w Bobolicach od 18  do  22 czerwca br. tj. 5 dni szkolenia zakresu np. 

posługiwania się sprzętem strażackim, musztry, służby wewnętrznej, armatury wodnej, 

udzielania pierwszej pomocy, wycieczką do muzeum pożarnictwa w Rakoniewicach. Patronat 

medialny zgodziło się pełnić Radio Koszalin. Bardzo dziękuję wszystkim strażakom ( w tym 

także i obecnym dziś na sesji, dziękuję nauczycielom za pomoc i bezpłatną prace na rzecz 

uczestników obozu oraz dyrektorom szkół.  

5. W dniu 17.06.2012 r. na strzelnicy sportowej w Bobolicach odbyły się kolejne Powiatowe 

zawody strzeleckie z kbks-u i pistoletu sportowego jednostek Ochotniczej Straży Pożarnej 

Powiatu Koszalińskiego. W zawodach startowało 9 reprezentacji OSP z terenu nie tylko z 

naszego powiatu. W konkurencji drużynowego strzelania z kbks-u OSP w Bobolicach zajęło I 

miejsce. 

6. Stare Borne – obchody 12 rocznicy odsłonięcia pomnika jeńców wojennych w Starem 

Bornem. Uroczystość przygotowana przez SP w Drzewianach na wysokim poziomie. 

Dziękuję.  

7. W dniach od 01.06 do 03.06. 2012 r. w naszym mieście partnerskim Demmin odbyły się 

obchody 21 – ego Peenefestu. Skład delegacji: Zastępca Burmistrza – Grażyna Wiater – 

Ubysz, Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej w Bobolicach i sołtys - Marek Golas, 

Sołtys Sołectwa Chociwle i Delegat Krajowej Izby Rolniczej – Helena Bubień oraz tłumacz – 

Elżbieta Tokarz. Dziękuję za godne reprezentowanie Gminy Bobolice. 

8. Dzień samorządowca – 25.05.2012 r. - dziękuję Państwu Radnym oraz sołtysom, którzy 

wspólnie z pracownikami urzędu uświetnili ten dzień swoją obecnością i dobrą wspólną 

zabawą. Zapraszamy już na takie spotkanie w przyszłym roku. 

9. Spotkanie z sołtysami - kolejne z cyklu zaplanowanych spotkań odbyło się dnia 

12.06.2012 r. w ŚDS-ie " ODNOWA". Podziękowanie dla Pani Kierownik J. Stępień za 

udostępnione miejsce spotkania, przyjęcie nas pysznym poczęstunkiem i zapoznanie ze 

 



 5 
specyfiką funkcjonowania tej instytucji, jako placówki wsparcia dziennego dla osób 

niepełnosprawnych.  

10. Przygotowania do „Dni Bobolic” w dniach 21-22.07.2012 r. : delegacja z Demmin, 

Jaszun, obchody jubileuszu 200 lecie poczty, wręczenie medali z okazji 60 -lecie pożycia 

małżeńskiego par, które zawarły 60 lat temu związek małżeński w USC Bobolice, wręczenie 

odznaki Gryfa Zachodniopomorskiego przez Marszałka Województwa, premiera - prezentacja 

na żywo hymnu Bobolic. Początek uroczystości 21 lipca godzina 18.00.  

11. W dniu 12.06.2012 r. o godz. 11.00 odbyło się spotkania w sprawie obchodów 200-lecia 

Poczty w Bobolicach. Konkurs na projekt znaczka pocztowego, datownik przygotowany 

specjalnie na tę okazję - jaką jest 200 lecie Poczty w Bobolicach ( rok 1812 ), stoisko poczty 

na Dniach Bobolic 21 lipca. 

12. 10 lecie Izby Muzealnej i wystawa pn. „Prasa polska i polskojęzyczna w II wojnie 

światowej" 20.06.12 r., wystawa czynna do 30 lipca br.  

13. Dofinansowanie zadań przez Spółdzielnię „Jutrzenka” chodnik wzdłuż bloku przy ul. 

Szkolnej w Bobolicach, remont chodnika wzdłuż bloku przy ul. Magazynowej w Bobolicach. 

Zmiana nawierzchni chodnika to koszt 28. 740, 56 zł. Na mocy podpisanego porozumienia 

SM " Jutrzenka" dofinansowuje to zadanie kwotą 14. 668, 49 zł co stanowi 50% wartości 

zadania 

14. Ogrzewanie Szkoły w Dargini – „Poldanor”. Obecnie jest to ogrzewanie olejowe, bardzo 

drogie, koszt tego ogrzewania rocznie to 110 tyś. zł. gmina poszukuje oszczędności na 

oświacie i jedną z nich jest zmniejszenie kosztów ogrzewania szkoły w Dargini. Jest to 

ogrzewanie ekologiczne, funduszy na dofinansowanie nie ma ponieważ olej sam w sobie jest 

ekologiczny. Jedną z możliwości było porozumienie się z „Poldanorem”, który ma 

wybudowaną biogazownię w Świelinie, można by było pociągnąć sieć ciepłowniczą z 

biogazowni Świelino do szkoły w Dargini. Po analizie finansowej „Poldanoru” jaka byłaby 

wartość ciepłociągu i czas zwrotu tej inwestycji – okazało się, że czas zwrotu inwestycji to 

10-11 lat, czyli zadanie nie ekonomiczne. Obecnie trwają rozmowy ze specjalistami w 

zakresie tego, żeby wymienić piece, które nagrzewają wodę w kotłowni, która ogrzewa 

pomieszczenia z zachowaniem ogrzewania olejowego. Temat pilotowany i sprawa jest w 

toku. 

15. Gozd - budowa przez ZDP w Koszalinie - wzdłuż drogi powiatowej nowej sieci 

odwodnienia powierzchniowego, przebiegającego przez tę miejscowość. Jest to wstęp i 

przygotowanie pod kompleksową zmianę nawierzchni drogi. Zmiana tej nawierzchni jako 

kompleksowy remont nastąpi po wybudowaniu wiatraków. Obecnie trwające prace to efekt 

osobistych starań czynionych od 2010 roku Pani Burmistrz mających na celu realizacje 

zgłaszanych prze kilka ostatnich lat postulatów mieszkańców, którym brak odwodnienia drogi 
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i pasa drogowego pododawał liczne szkody w tym między innymi w uprawach 

ogródków warzywnych. 

16. Place zabaw – roboty wykończeniowe. 

Pod koniec maja br. zakończono realizację zadania pn.: Budowa i doposażenia placów 

zabaw w miejscowościach: Bobolice (ul. Szkolna, Plac Chrobrego), Janowiec, 

Boboliczki, Stare Borne i Chociwle przez firmę wybraną w drodze przetargu 

nieograniczonego – „CROQUET” z miejscowości Mirków. Wartość całego zadania brutto: 

63.957,08 zł. Zupełnie od podstaw powstały place zabaw w m. Bobolice - ul. Szkolna, 

Boboliczki, Stare Borne i Chociwle. Doposażono istniejące place zabaw w Janowcu oraz w 

Bobolicach – Pl. Chrobrego. Dostawa i montaż urządzeń zabawowych nie zakończyła 

realizacji kompleksowego przygotowania przedmiotowych placów zabaw do użytkowania. Po 

zakończeniu robót montażowych i dokonaniu przeglądu stanu placów zabaw kontynuowane 

są roboty w zakresie dalszego przystosowania placów zabaw do prawidłowego ich 

użytkowania, tj. m.in.: niwelacja terenu oraz zabiegi rekultywacyjne, wysiew trawy, wywóz 

nadmiaru darni po niwelacji terenu oraz dowóz kruszywa na potrzeby urządzeń zabawowych i 

nawierzchni placów. Prace, w zależności od warunków trwają i realizowane będą 

sukcesywnie do przyszłego roku 2013. 

17. OSP Kłanino – nadanie sztandaru w dniu 26.05.2012 r. Podziękowanie naczelnikowi, 

prezesowi, członkom zarządu OSP w Kłaninie,  radzie sołeckiej, pracownikom Urzędu 

18. Postulaty w sprawie gospodarki wodno – ściekowej, spotkanie w dniu 19.06.2012 r. w 

celu zahamowania podwyżek cen wody i ścieków oraz ujednolicenia cen wody we wszystkich 

gminach wchodzących w skład Spółki.  

19. Zakończona została procedura konkursu, który został ogłoszony na budowę domu późnej 

starości. Do konkursu wpłynęła jedna praca, która nie spełniała wymogów formalnych więc 

konkurs nie został rozstrzygnięty. Temat nieodpuszczany i w dalszym ciągu szukany jest 

inwestor, który będzie zainteresowany powstaniem takiej placówki w ramach partnerstwa 

publiczno-prywatnego.  

20.  Prowadzenie na bieżąco spraw związanych z przygotowaniem inwestycji do 

realizacji, takich jak: 

a) Budowa infrastruktury drogowej w ul. Głowackiego/Szpitalna w ramach 

programu PROW działanie: „Odnowa i rozwój wsi”. Wartość zadania wskazana we 

wniosku: 214.720,00 zł. Umowę o dofinansowanie w ramach PROW podpisała gmina 

12.01.2012 r. Dofinansowanie: 75% kosztów kwalifikowanych w wysokości 

132.000,00 zł. Realizacja zadania – do sierpnia 2012 roku. Wkład własny (25% + 

VAT) – 87.720,00 zł. Zakres rzeczowy obejmuje: budowę ścieżki pieszo – rowerowej, 

budowę parkingu przystosowanego dla osób niepełnosprawnych, budowę 
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energooszczędnego oświetlenia ulicznego. Przetarg zostanie ogłoszony w 

terminie do 06.07.2012 r. realizacja zadania wraz z jego rozliczeniem – do końca roku 

2012. 

b) Modernizacja ulicy Magazynowej, Ratuszowej/Wojska Polskiego w Bobolicach 

(dokończenie realizacji zadania rozpoczętego pod koniec roku 2011 oraz dalsza 

kontynuacja zadania rozpoczętego w roku 2011). Szacowana wartość realizacji 

kolejnego etapu budowy infrastruktury drogowej: 250.000,00 zł. Pozostała wartość 

zadania kontynuowanego: 80.000,00 zł. Zakres: ulica Magazynowa – chodnik wzdłuż 

bloków Spółdzielni „Jutrzenka”; ul. Ratuszowa/Wojska Polskiego – chodnik od figurki  

21.  Oszczędności w związku z ogłoszonym przetargiem na dostawę energii elektrycznej do 

podległych jednostek gminy. Gdyby przetarg nie został ogłaszany i stosowana była ta stawka, 

którą płacą inne gminy to gmina Bobolice płaciłaby więcej o ok. 64 tyś. zł. więc warto było 

podjąć trud negocjacji ceny energii elektrycznej za 1 kW.  

22. Odbył się pogwarancyjny przegląd chodnika Drzewiany – Stare Borne, zadanie zostało 

odebrane, kostka została przebadana, spełnia wymogi i nadaje się do dalszego użytkowania. 

Należy dokończyć jeszcze tę inwestycję, będzie wykonane odwodnienie na pewnym odcinku 

tego chodnika, postawione zostaną także bariery stalowe, żeby zwiększyć bezpieczeństwo 

użytkowników tego chodnika. ZDW sfinansuje zakup barierek, montaż wykona ZUKiO.  

23. 28 maja 2012 roku Pani Burmistrz uczestniczyła w kolejnym walnym zgromadzeniu 

Stowarzyszenia Gmin i Powiatu Droga S-11. Inwestycja przewiduje budowę dwujezdnej 

drogi z szerokim pasem rozdziału z rezerwą pod trzeci pas ruchu. Obecnie są 

przygotowywane dokumenty oddziaływania na środowisko, wszystkie decyzje zostały 

wydane i są prawomocne, wykonano studium techniczno-ekonomiczne dla przebiegu drogi od 

Koszalina za Szczecinek włącznie. Natomiast w pierwszej kolejności będą budowane duże 

obwodnice, czyli będzie kończona obwodnica Szczecinka, obwodnica miasta Koszalina i 

Sianowa po to żeby połączyć S-11 z 6, następnie Kołobrzeg. Natomiast mniejsze 

miejscowości jak Bobolice to droga będzie budowana w następnej kolejności.    

   

Ad. 4. Wręczenie nagród „Uczeń na szóstkę” i nagród za szczególne 

osiągnięcia uczniowskie uzyskane w roku szkolnym 2011/2012.  

 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej w 

Bobolicach raz w roku przyznawana jest nagroda „Uczeń na szóstkę”, która przysługuje 

jednemu uczniowi absolwentowi danej placówki.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza to co będzie wręczane jest naprawdę nieprzeciętne 

wydarzenie w życiu ucznia i jego rodziców. Potrzeba wieloletniej i systematycznej pracy w 
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danej dziedzinie, żeby zasłużyć sobie na dzisiejszą obecność na sesji. Pani 

Burmistrz powiedziała, że bardzo cieszy się, że w gminie Bobolice jest opracowany taki 

program, który wspiera uzdolnionych uczniów i motywuje ich do dalszej pracy.  

Uczniem „na szóstkę” zostali: 

1. Marek Misztal – Szkoła Podstawowa im. H. Sienkiewicza w Bobolicach. 
2. Michał Mozalewski – Szkoła Podstawowa im. J. Brzechwy w Kłaninie.  
3. Justyna Szeląg – Szkoła Podstawowa w Kurowie. 
4. Milena Rodzik – Gimnazjum im. A. Mróz-Olszewskiej w Bobolicach.   

 

Przewodniczący rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z regulaminem, który obowiązuje 

w Gminie Bobolice oprócz nagrody „Uczeń na szóstkę przyznawane są nagrody za wybitne 

osiągnięcia w konkursach naukowych, sportowych i kulturalnych. Nagrody te są 

przyznawanie corocznie na zakończenie roku szkolnego, jako uwieńczenie sukcesów i trudów 

uczniów w toku całorocznej pracy szkolnej.   

Uczniowie nagrodzeni za szczególne osiągnięcia uczniowskie: 

Jako drużyna  Szkoły Podstawowej im. H. Sienkiewicza w Bobolicach tytuł ten uzyskali: 

1. Konrad Zimnicki 
2. Krystian Babec 
3. Dominik Duda 
4. Mateusz Budniak 
5. Ariel Nieradka 
6. Kacper Kurta 
7. Michał Czaja  

Głos zabrał Zbigniew Rewkowski trener drużyny, który przybliżył drogę do tego sukcesu. 

Trener zapewnił, że ci młodzi ludzie w sposób godny i dzielny reprezentowali naszą małą 

ojczyznę. Po wygranym turnieju w Bobolicach zespół awansował do eliminacji 

wojewódzkich w Sianowie, które odbyły się 22 września 2011 roku. W tym turnieju (gdzie 

startowało 12 zespołów) nasza drużyna zdobyła 1 miejsce pokonując m. in. takie zespoły jak 

Świdwin, Darłowo, Sławno i Koszalin. 27 września 2011 roku odbył się turniej wojewódzki i 

drużyna z Bobolic w eliminacjach tego turnieju pokonała UKA Akademię Piłkarską 

Szczecinek 4:2, Albatros Świnoujście 1:0 i tym samym awansowała do półfinału, w którym 

pokonała drużynę z Kamienia Pomorskiego. W ostatecznym finale chłopcy grali ponownie 

przeciwko UKS Akademia Piłkarska Szczecinek wygrywając 2:1, zdobywając tym samym 

mistrzostwo województwa i awans do ogólnopolskiego finału w Warszawie, który odbył się 

4-8 października2011 roku. Przygoda jaką przeżyli chłopcy na długo zapisze się w ich 

pamięci i jest swoistym drogowskazem dla wielu z nich.   
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1.  Natalia Tyborczyk - Szkoła Podstawowa im. H. Sienkiewicza w Bobolicach. 
2. Wiktoria Rączka - Szkoła Podstawowa im. H. Sienkiewicza w Bobolicach. 
3. Maria Malazdra - Szkoła Podstawowa im. H. Sienkiewicza w Bobolicach. 
4. Tobiasz Banaszek - Szkoła Podstawowa im. H. Sienkiewicza w Bobolicach. 
5. Kinga Konopka – Gimnazjum im. Agaty Mróz-Olszewskiej w Bobolicach.  
6. Klaudia Gołombniak - Gimnazjum im. Agaty Mróz-Olszewskiej w Bobolicach.  
7. Agata Sobiczewska - Gimnazjum im. Agaty Mróz-Olszewskiej w Bobolicach.  
8. Ewa Redzimska - Gimnazjum im. Agaty Mróz-Olszewskiej w Bobolicach.  
 

Na zakończenie tej części sesji uczniom wręczono prezenty, rodzicom kwiaty i glejty. 

Wykonano pamiątkowe zdjęcia wraz z nauczycielami, wychowawcami i dyrektorami szkół.   
 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 15-sto minutową przerwę.   

 

Ad. 5. „Wypoczynek letni 2012” dzieci i młodzieży z terenu gminy Bobolice.  
 

Głos zabrała Pani Grażyna Wiater-Ubysz zastępca Burmistrza.  

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 6. Sprawozdanie z realizacji programu „Usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest z terenu gminy Bobolice na lata 2007-2031” za okres 

rok 2011 oraz I-V 2012 roku.     

 
Głos zabrała Pani Grażyna Wiater-Ubysz zastępca Burmistrza.  

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  
 
Radny Pan Radosław Serowski powiedział, że w swoim rejonie ma taki przypadek, że z 

przyczyn formalno – prawnych osoby te nie mogą skorzystać z programu usuwania azbestu. 

Mąż ma spółkę, żona jest rolnikiem mają problem z azbestem, żeby skorzystać z 

dofinansowania.  Prośba Pana Radnego, żeby pomóc tym ludziom, aby w przyszłości mogli 

skorzystać z tego programu.  

 

Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawach: 
Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

 

 



 10 
1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok.  
 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

2) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2012-

2025.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
Radny Pan Zbigniew Oleksiak zapytał odnośnie hejnału, który ma być emitowany z wieży 

kościoła codziennie w południe, a mianowicie czy nie byłoby taniej kupić sprzęt na własność 

niż dzierżawić ? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że z przeliczeń i analizy przeprowadzonej przez pracownika 

referatu infrastruktury w ramach dzierżawy, która wynosi 247,60 zł miesięcznie jest już 

konserwacja, usuwane wszelkie awarie lub wymiana sprzętu. Jeżeli sprzętu zakupiony 

zostałby to dochodzi do tego serwis, który jest drogi (serwis zegara na kościele wynosi 944,00 

zł kwartalnie). Po analizie tego, że urządzenia te mogą się zużywać, podlegać uszkodzeniu 

pod wpływem warunków atmosferycznych w związku z tym koszt dzierżawy jest 

korzystniejszy. Dzierżawca pokrywa wszystkie koszty, które są. 

Pani Wiceburmistrz dodała, że żywotność takiego urządzenia wynosi 4-5 lat. Po kalkulacji 

wyszło, że nie opłaca się kupować sprzętu na własność, po to żeby po 5 latach kupować nowy 

sprzęt. Opłacalna była dzierżawa.     
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”   

 

3) zatwierdzenia skonsolidowanego bilansu gminy Bobolice za 20121 rok  
 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

   Minister Finansów określił obowiązek sporządzania bilansu skonsolidowanego  jednostki 

samorządu terytorialnego, zgodnie z przepisami ustawy z dnia 29 września 1994r. o 
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rachunkowości. Bilans ten podlega zatwierdzeniu przez organ zatwierdzający. 

Organem zatwierdzającym, o którym mowa w ustawie jest w przypadku Gminy Bobolice – 

Rada Miejska w Bobolicach. 

  Bilans skonsolidowany Gminy Bobolice został sporządzony zgodnie z wytycznymi, w oparciu 

o bilanse jednostkowe wszystkich jednostek organizacyjnych Gminy (jednostek budżetowych 

oraz instytucji kultury) oraz bilans z wykonania budżetu gminy. 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania 

spłat lub rozkładania na raty wierzytelności gminy Bobolice i jej jednostek 

organizacyjnych z tytułu należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawnych 

niepodatkowych należności budżetowych o charakterze publiczno-prawnym, do których 

nie stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

Uchwała w sprawie  szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania sp łat lub rozkładania 

na raty wierzytelności Gminy Bobolice i jej jednostek organizacyjnych z tytułu należności 

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny i niepodatkowych należności budżetowych o 

charakterze publiczno-prawnym,  do których nie stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja 

podatkowa była podejmowana 30 czerwca 2010 roku oraz zmieniająca ją uchwała z dnia 10 

grudnia 2010 roku. Wprowadzenie zmian do obecnie funkcjonujących uchwał ma na celu 

doprecyzowanie pomocy udzielonej dla przedsiębiorców sektora produkcji rolnej 

korzystających z pomocy publicznej de minimis w rolnictwie. W przedmiocie niniejszego 

aktu prawa miejscowego Gminy Bobolice zawarte są ulgi stanowiące pomoc publiczną de 

minimis dla przedsiębiorców oraz przedsiębiorców sektora produkcji rolnej. Dlatego też przed 

podjęciem niniejszej uchwały – Burmistrz Bobolic wystąpił dnia 24.05.2012 roku do Prezesa 

Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów, Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi, 

Zachodniopomorskiej Izby Rolniczej  z wnioskiem o opinię przedstawianego Radzie projektu 

uchwały.  

 Podjęcie uchwały uszczegółowi warunki dopuszczalności pomocy publicznej wynikające z 

art.59 ust. 2 ustawy o finansach publicznych ( Dz. U. Nr 157, poz, 1240 ) w przypadkach, w 

których ulgi przewidziane w uchwale stanowią pomoc publiczną. 
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Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

Radny Pan Radosław Serowski powiedział, że w uchwale nie ma zapisu dotyczącego klęski 

żywiołowej? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Skarbnik mówiąc, że niestety przepisy o finansach publicznych i 

ordynacja podatkowa nie pozwalają na to, żeby rozpatrywać umorzenie czy rozłożenie na raty 

pod kątem klęski żywiołowej. Wyłącznie udzielenie ulgi w zakresie umorzenia, odroczenia 

czy rozłożenia na raty – wymaganym dokumentem jest złożenie oświadczenia majątkowego. 

Jeżeli z wniosku podatnika i oświadczenia majątkowego będzie wynikało, że w wyniku tej 

klęski obniżył się majątek podatnika to pod tym kątem wniosek może być rozpatrywany.   

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował zmianę w porządku obrad:  

uchwałę jako nr 8 w porządku obrad w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia 

prawa wprowadzić jako 5 podejmowanych uchwał.   

 

Wniosek został poddany pod głosowanie 

Wprowadzona zmiana do porządku obrad została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.  

 

5) w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa.  
 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Bożena Sobańska radca Prawny Urzędu 

Miejskiego w Bobolicach.  

W dniu 26 maja 2012 r. Państwo Iwona i Marek Głombiccy, reprezentowani przez adwokata 

Jacka Trela  z Kancelarii Adwokackiej s.c., ul. Szpitalna 8/1, 00-031 Warszawa na podstawie 

art. 101 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym wezwali Radę Miejską w 

Bobolicach do usunięcia naruszenia prawa w związku z uchwałą Rady Miejskiej nr 

XVI/141/12 z 15 marca 2012 r. 

Po rozpatrzeniu zarzutów organ stanowiący uznał, że w/wskazana uchwała nie zawiera wad 

prawnych, zatem nie ma podstaw do jej uchylenia w całości bądź w części. W szczególności 

organ stanowiący uznał, że sam fakt prowadzenia działalności gospodarczej na danym terenie 

lub posiadanie prawa własności nieruchomości nie może być wystarczające do przyjęcia, że 

przewidziane kwestionowaną uchwałą rozwiązania naruszają interes prawny podmiotu. 

Uznanie wezwania za zasadne możliwe jest wówczas, gdy zostanie wykonane naruszenie 

prawa przez organ gminy konkretnego przepisu prawa materialnego, wpływającego 
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negatywnie na sytuację prawną wzywających zaś interes ten ma być bezpośredni i 

realny. Kwestionując uchwałę należy więc dowieść, iż narusza ona prawo wpływając 

negatywnie na sferę prawno – materialną wzywających. 

Z tych m.in. względów wezwanie należało uznać za nieuzasadnione.  

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
Uchwała została podjęta 14 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciwnym”.  

 

6) w sprawie ustalenia Regulaminu określającego kryteria i tryb przyznawania nagród 

dla nauczycieli i dyrektorów zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych 

przez Gminę Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Przygotowana uchwala w sprawie ustalenia Regulaminu określający kryteria i tryb 

przyznawania nagród dla nauczycieli i dyrektorów zatrudnionych w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Bobolice wprowadza następujące zmiany w dotychczasowych 

zasadach przyznawania w/w nagród :  

- Burmistrz i dyrektorzy będą mogli z własnej inicjatywy przyznać nagrodę, 

- odstąpiono od opiniowania wniosków przez zespół powołany przez Burmistrza,  

- zmieniono kryteria przyznawania nagród oraz konieczność spełnienia określonej ich 

ilości, by otrzymać nagrodę, 

- określono zasady składania i opiniowania wniosków do nagrody dyrektora. 

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

7) w sprawie odnowienia aktu założycielskiego Przedszkola Samorządowego w 

Bobolicach.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Zgodnie z art.58 ust.1 ustawy z dnia 7 września 1991r. o systemie oświaty (Dz. U. z 2004 r. 

Nr 256, poz.2572 z póź. zm.) przedszkole winno mieć akt założycielski, w którym określa się 

typ, nazwę oraz siedzibę przedszkola.  

Przedszkole Samorządowe w Bobolicach  powstały w latach 50 – tych XX wieku jako 

placówka jednooddziałowa. Niestety brak jest  pełnej  dokumentacja powołania przedszkola. 
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W momencie przejęcia przedszkola przez miasto nie zostały dopilnowane sprawy 

związane z przejęciem dokumentacji. Prawdopodobnie nie zachowały się z tych lat ani akty 

założycielskie, ani inne dokumenty potwierdzające założenie przedszkola. W związku z 

powyższym, niezbędne jest odtworzenie „Aktu założycielskiego przedszkola”.  

Niniejszy projekt uchwały ma na celu doprowadzenie dokumentacji przedszkoli do stanu 

zgodnego z prawem. 

Zgodnie z załącznikiem  Nr  1 do rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z dnia 21 

maja 2001 r. w sprawie ramowych statutów publicznego przedszkola oraz publicznych szkół 

(Dz. U. Nr 61, poz. 624 z późn. zm.) Nazwa przedszkola zawiera:  

-   określenie "Przedszkole", a w przypadku przedszkola specjalnego, integracyjnego oraz 

ogólnodostępnego z oddziałami integracyjnymi - odpowiednio określenie "Przedszkole 

Specjalne", "Przedszkole Integracyjne" oraz "Przedszkole z Oddziałami Integracyjnymi", 

-    ustalony przez organ prowadzący numer porządkowy przedszkola, wyrażony cyfrą arabską, 

jeżeli w danej miejscowości jest więcej niż jedno przedszkole, 

-    imię przedszkola, jeżeli imię takie nadano, 

-    oznaczenie siedziby przedszkola, 

-   ewentualne określenie innego niż polski języka nauczania w przedszkolach dla mniejszości 

narodowych lub grup etnicznych oraz w przedszkolach dwujęzycznych dla mniejszości 

narodowych lub grup etnicznych, 

-    w przypadku przedszkola specjalnego - określenie rodzaju niepełnosprawności dzieci. 

W związku z powyższym z nazwy przedszkola „Przedszkole Samorządowe w Bobolicach” 

usunięto zapis „Samorządowe”.  

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

8) w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/291/05 w sprawie utworzenia Zespołu Szkół 

Publicznych w Dargini.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Zgodnie z załącznikiem  Nr  3 do  rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z dnia 21 

maja 2001 r. w sprawie ramowych statutów publicznego przedszkola oraz publicznych szkół 

(Dz. U. Nr 61, poz. 624 z późn. zm.) Nazwa gimnazjum zawiera:  
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-  określenie "Gimnazjum", a w przypadku gimnazjum specjalnego, integracyjnego 

oraz ogólnodostępnego z oddziałami integracyjnymi - odpowiednio określenie "Gimnazjum 

Specjalne", "Gimnazjum Integracyjne" oraz "Gimnazjum z Oddziałami Integracyjnymi", 

    - ustalony przez organ prowadzący numer porządkowy gimnazjum, wyrażony cyfrą arabską, 

jeżeli w danej miejscowości jest więcej niż jedno gimnazjum, 

   - imię gimnazjum, jeżeli imię takie nadano, 

   -  oznaczenie siedziby gimnazjum, 

   - ewentualne określenie innego niż polski języka nauczania w gimnazjach z   językiem 

nauczania mniejszości narodowych lub grup etnicznych oraz w gimnazjach dwujęzycznych, 

W związku z powyższym z nazwy gimnazjum usunięto wyraz „Publiczne” oraz w związku z 

podjęciem uchwały Nr XI/97/11 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 września 2011 roku 

w sprawie nadania imienia Gimnazjum Publicznemu w Dargini dodano wyraz im. Czesława 

Miłosza.  

Jednocześnie usunięto wyraz „Publicznych” z nazwy „Zespołu Szkół Publicznych w 

Dargini”.  

 
Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

9) w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego Statutu Gminy Bobolice.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Od czasu uchwalenia ostatniego  tekstu jednolitego z 2003 roku wprowadzono 7 zmian 

uchwałami Rady Miejskiej, trudno się korzysta z takiego dokumentu, a ustawa nakazuje 

publikowanie tekstów jednolitych dla czytelności i łatwości korzystania z dokumentu.   

 

Radna Pani Justyna Terlecka zauważyła błędny zapis literowy w uchwale w §28 pkt. 4b jest 

„praz” powinno być „oraz”. Zmianę tę wprowadzono autopoprawką.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

10) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad nadawania tytułu „HONOROWY 

OBYWATEL BOBOLIC”.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Ewelina Szymańska inspektor ds. obsługi 

organów gminy.  
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W uchwale Nr X/101/2003 Rady Miejskiej w Boblicach z dnia 6 października 2003 

r. w sprawie zasad nadawania tytułu „HONOROWY OBYWATEL BOBOLIC” wprowadza 

się zmianę w załączniku nr 2. Załącznik ten to wzór Aktu Nadania tytułu „HONOROWY 

OBYWATEL BOBOLIC”. Zmiana wzoru Aktu Nadania wynika z potrzeby aktualizacji 

wzoru o aktualnie stosowane w gminie Bobolice symbole, jakimi są herb i logo gminy. 

Symbole te są ujęte w statucie gminy Bobolice. Pozostała część uchwały oraz załącznik nr 1 – 

wniosek o nadanie tytułu nie ulegają zmianie. Projekt uchwały przedstawiony został również 

na posiedzeniu Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu w dniu 19 czerwca 2012 roku.   

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

11) w sprawie podziału Gminy Bobolice na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 

granic i numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Ewelina Szymańska inspektor ds. obsługi 

organów gminy.  

Na poprzedniej sesji Rady podjęta została uchwała w sprawie podziału gminy Bobolice na 

okręgi wyborcze. W terminie 3 miesięcy od jej podjęcia należy dokonać podziału na stałe 

obwody głosowania. Przedstawiany projekt uchwały dotyczy podziału Gminy Bobolice na 

stałe obwody głosowania, ustalenia ich granic, numerów oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych. Projekt został szczegółowo omówiony z radnymi w dniu 15 czerwca br.  

Zmiana obwodów głosowania dotyczy mieszkańców sołectwa Chociwle na wniosek 

mieszkańców oraz część sołectwa Dargiń, gdzie w tym przypadku mieszkańcy będą głosowali 

w Urzędzie Miejskim w Bobolicach. Pozostałe obwody nie ulegają zmianie.  

Zgodnie z art. 16 ust. 3 i 4 Kodeksu wyborczego, nowe, przedterminowe i uzupełniające 

wybory w trakcie bieżącej kadencji przeprowadzane są w stałych obwodach głosowania 

utworzonych na podstawie przepisów dotychczasowych. Natomiast nowy podział na obwody 

głosowania, o których mowa w przedstawionym projekcie uchwały będzie miał zastosowanie 

dopiero od wyborów przeprowadzonych z upływem bieżącej kadencji organów jednostek 

samorządu terytorialnego. Proponowany podział gminy na obwody został zgodnie z 

wytycznymi przesłany do Komisarza Wyborczego, gdzie uzyskał pozytywną opinię.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 
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Ad. 8. Trybuna sołecka 
W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

Pani Helena Bubień sołtys sołectwa Chociwle – zapytała kiedy będą dożynki gminne i 

powiatowe? Pani sołtys podziękowała za zamontowanie placu zabaw w Chociwlach.   

Odpowiedzi udzielił Dyrektor M-GOK Pan Krzysztof Sitarz mówiąc, że Dożynki Gminne 

odbędą się 8 września 2012 roku, 22 września 2012 roku odbędą się dożynki powiatowe w 

Będzinie.  

 

Ad. 9.Trybuna obywatelska 
W trybunie obywatelskiej nikt nie zabrał głosu. 

Dominik Szulc  - kierownik Zakładu Opieki Zdrowotnej „Asklepios” w Bobolicach – od 1 

lipca 2012 roku Zakład przestaje realizować usługi w ramach nocnej i świątecznej opieki 

medycznej w zakresie POZ.  

Do końca marca 2011roku na POZ spoczywał obowiązek zapewnienia opieki nocnej i świąt. 

Nowe przepisy, które weszły od 1 marca 2011 roku wykluczyły ZOZ „Asklepios” z 

możliwości starania się o kontrakt, który był w tym zakresie. Jednak dzięki staraniom Pani 

Burmistrz i doktora Raczyńskiego udało się o rok przedłużyć funkcjonowanie nocnej i 

świątecznej opieki w Bobolicach. Niestety w tym roku od 1 lipca 2012 roku ZOZ musi 

odstąpić od realizacji nocnej i świątecznej opieki. Najbliższą jednostką świadczącą usługi z 

zakresu nocnej i świątecznej opieki medycznej jest Pomorski Ośrodek Diagnostyki 

Medycznej PODIMED w Szczecinku ul. Kilińskiego 7, tel.  94 366 19 50. W Bobolicach 

pozostaje zespół ratownictwa medycznego czyli w sytuacjach zagrożenia stanu życia (zatruć, 

porodów, wypadków) można korzystać z zespołu ratownictwa medycznego dzwoniąc pod 

999. Jest to ważne, żeby dzwonić, a nie przywozić chorego do siedziby zakładu. Możliwość 

realizacji usług jest tylko poprzez dyspozytora medycznego pogotowia, wtedy wysyłana jest 

karetka, która znajduje się najbliżej wskazanego miejsca. Zakład funkcjonuje od poniedziałku 

do piątku, w godz. 8.00-18.00, przyjęta jest zasada taka, że w tych godzinach zawsze obecny 

jest lekarz, nawet w czasie przerw. Wszyscy pacjenci są przyjmowani w dniu, w którym się 

zgłosili do lekarza, nie ma oczekiwania, zapisów i rejestracji.  

Radna Pani Bożena Aksiutin zapytała czy w zamian braku nocnej i świątecznej opieki można 

wrócić do starań o pediatrę w Bobolicach?  

Pan Dominik Szulc powiedział, że temat pediatry w Bobolicach wraca jak bumerang. W 

ramach zakresu świadczeń lekarza POZ są też świadczenia pediatryczne. Pediatra jest 

specjalizacją bardzo deficytową. Były prowadzone starania o jakiegokolwiek lekarza, ale nie 

ma jakiejkolwiek chęci współpracy innych lekarzy. Nie ma pediatrów na rynku pracy, tym 

bardziej nie mają ochoty przyjeżdżać do Bobolic. Były propozycje dla lekarzy pediatrów 
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przyjmowanie odpłatnie, bez pobierania opłat za dzierżawę pomieszczeń - też nie 

było chętnych. Pracują w szpitalach i nie są zainteresowani tymi propozycjami. Jeżeli 

kiedykolwiek pojawi się taka sytuacja, że lekarz ze specjalizacją lekarza rodzinnego i będzie 

przy tym miał specjalizację lekarza pediatrii to oczywiście będzie nawiązana współpraca. 

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza zapytała, powiedziała, że Pan Kierownik mówił o 

PODIMED Szczecinek, a czy jeżeli pacjent zadzwoni do pogotowia w Koszalinie to też 

zostanie przyjęty? Pani Burmistrz zapytała jak będzie wyglądała kwestia stwierdzenia 

zgonów? 

Odpowiedzi udzielił Pan Dominik Szulc mówiąc, że tak, aczkolwiek mieszkańcy Bobolic 

przypisani są do PODIMED Szczecinek. Kartę zgonu wystawia lekarz, który w ostatnich 30 

dniach obsługiwał danego pacjenta lub tez lekarz, na którego terenie doszło do zgonu. Czyli 

na lekarzu dyżurnym PODIEM-u będzie spoczywał obowiązek wypisania karty zgonu. W 

skład dyżurów lekarskich wchodzi stacjonarny dyżur lekarski oraz dyżur w domu.  

Radna Pani Justyna Terlecka zapytała jaka jest teraz rola lekarza rodzinnego, gdzie była 

mowa o tym, że jest to lekarz dostępny 24 h/dobę, czy jest teraz dostępny tylko od 8.00 do 

18.00 pn-pt.  

Odpowiedzi udzielił Pan Dominik Szulc mówiąc, że te pytanie nie powinno być skierowane 

do Niego ponieważ nie jest ustawodawcą. Zakład ma podpisaną umowę z NFZ na 

świadczenia w określonym czasie i dniach i jest to realizowane. 

Sołtys Pani Helena Bubień zapytała czy w ciągu dnia nadal jest przerwa lekarzy w 

przyjmowaniu pacjentów od 12.00 do 15.00?  

Pan Dominik Szulc odpowiedział, że wygląda to następująco:  

*zakład jest czynny od 8.00 do 18.00 

*dr Cygal pracuje od 8.00 do 12.00, między 12.00 a 14.00 jest przerwa, między 12.00 a 15.00 

realizuje wizyty domowe, jeżeli takie są, jeżeli nie ma wizyt domowych to w godzinach 14.00 

a 18.00 pracuje w Zakładzie; 

*dr Prusiński pracuje od 8.00 do 13.00, między 13.00 a 15.00 jest przerwa, między 15.00 a 

16.00 realizuje wizyty domowe, jeżeli są, jeżeli nie ma wizyt domowych to w godzinach 

15.00 do 18.00 jest w siedzibie Zakładu; 

*dr Raczyński w pn., śr. i pt pracuje od 8.00 do 15.00, między 11.00 a 12.00 realizuje wizyty 

domowe jeżeli takie są, jeżeli nie jest w siedzibie Zakładu. We wtorki i czwartki pracuje od 

godz. 10.00 do 18.00 z przerwą od 15.00 do 16.00.  

Podsumowując jest tak, że lekarz jest dostępny w godzinach pracy Zakładu od 8.00 do 18.00 

oraz dostępny jest zespół medyczny.  

Sołtys Pan Józef Borowski zapytał czy ze względu na zmiany w funkcjonowaniu Zakładu 

będzie możliwość przekazania tych informacji w formie ulotek? 
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Pani Dominik Szulc odpowiedział, że informacje te znajdują się na tablicy ogłoszeń Zakładu, 

zostanie wystosowanie pismo w sprawie umieszczenia tych informacji w BWS 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy nasi lekarze prowadzą prywatną praktykę 

lekarską? 

Odpowiedzi udzielił Pan Dominik Szulc mówiąc, że lekarze prowadzą prywatną praktykę 

lekarską. Po godzinie 18.00 nasi lekarze będą mogli wykonywać usługi medyczne odpłatnie, 

mają podpisaną umowę najmu lokalu, który nie jest ograniczony czasowo. 

Radna Pani Bożena Aksiutin zapytała czy nie jest zagrożone pogotowie ratunkowe w 

Bobolicach? 

Pan Dominik Szulc odpowiedział, że na najbliższe 3 lata podpisana jest umowa kontraktowa, 

która jest realizowana. Co będzie za 3 lata nikt w dniu dzisiejszym nie jest tego w stanie 

powiedzieć, jakie będą przepisy, jakie warunki do spełnienia, aczkolwiek w miarę możliwość 

będą spełniane te wymagania.  

Radna Pani Zofia Kęcel zdaje sobie sprawę, że brak jest lekarzy o specjalności pediatrii, ale 

być może nie dotarło się do tych lekarzy, którzy chcieliby pracować w Bobolicach jako 

prywatna praktyka lekarska. Dla wielu matek i ich dzieci byłoby to duże ułatwienie 

skorzystanie z porady pediatry. Pani Radna poprosiła Pana Kierownika o starania w  

pozyskaniu pediatry odpłatnie w Bobolicach.  

Pan Dominik Szulc odpowiedział, że jeżeli pojawi się taka możliwość to stworzy się taką 

sytuację.  

Radna Pani Bożena Aksiutin powiedziała, że należy myśleć perspektywicznie i jeżeli jest taki 

problem z pozyskaniem pediatry i wskazany byłby lekarz rodzinny o specjalności pediatrii to 

należałoby to rozgłosić. Może dobry wyjściem byłoby zatrudnić lekarza rodzinnego, który 

jest w trakcie robienia specjalizacji z pediatrii. Byłaby to szansa pozyskania kogoś na stałe, bo 

tak naprawdę Zakład potrzebuje kogoś na stałe.  

Kierownik Dominik Szulc powiedział, że problem kadry w Zakładzie jest znany i jest robione 

wszystko, żeby znaleźć wyjście z tej sytuacji. Koncepcją m.in. jest objęcie patronatem 

studentów medycyny. Nie jest łatwą sprawa pozyskanie lekarza, który będzie spełniał 

oczekiwania pacjentów i kierownictwa Zakładu, czy będzie wyrażał chęć, żeby osiąść w 

Bobolicach.      

Pan Dominik Szulc złożył na ręce Przewodniczącego Rady Miejskiej pisemną i formację 

dotyczącą zmian a funkcjonowaniu Zakładu opieki Zdrowotnej „Asklepios” w Bobolicach.  
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Ad. 10. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   
W tym punkcie głos zabrali:  

 

Radna Justyna Terlecka –  powiedziała, że 25 maja 2012 roku na Dniu Samorządowca w 

Rosnowie Bobolice (radni, sołtysi, pracownicy Urzędu) zajęły I miejsce w piłce nożnej.   

Radny Zdzisław Strzelczak  – zapytał jaka jest sytuacja powstającej stacji diagnostycznej w 

Bobolicach przy ul. Koszalińskiej ? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater-Ubysz powiedziała, że tak 

naprawdę sięgając do początków działki, na której powstała stacja diagnostyczna Państwa 

Suproń oraz dojazd do działki Pana Helmana, te dwie osoby mają zlokalizowane działki w 

okolicy stacji Orlen. Są to działki, które były działkami rolniczymi, które nie wymagały 

bezpośredniego dostępu do dróg publicznych i zostały zakupione w obrocie wtórnym. 

Nabywcy tych działek zdawali sobie sprawę ze stanu dostępności do dróg publicznych, w 

momencie kiedy Pan Suproń rozpoczął działania dotyczące uzyskania decyzji o warunkach 

zabudowy Gmina Bobolice wydała taka decyzję informując, że ma działkę drogową za 

ostatnim budynkiem po lewej stronie wyjeżdżając z Bobolic do Koszalina. W tej sprawie 

odbyło się bardzo dużo spotkań z Państwem Suproń i Panem Helmanem informujące i 

jednoznacznie mówiące jakie są parametry tej drogi. Jest to droga gruntowa, bardzo wąska – 

warunki były znane od początku. Pan Suproń wiedział jaką działkę kupuje, jaki jest stan 

techniczny tej komunikacji, otrzymując decyzję zdawał sobie sprawę z tego, że żeby 

realizować tę usługę musi dopełnić pewnych uzgodnień również w zakresie drogo S11. Musi 

być skomunikowany dalszy ciąg włączenia w drogi publiczne. Jeżeli chodzi o drogę gminną, 

gruntową, wewnętrzną Gmina oferowała swoją pomoc i usługi w zakresie niwelowania drogi, 

przystosowania do ruchu pojazdów. Oczywiście nieutwardzenia bo takie środki nie były 

zabezpieczone w budżecie. Na to wszystko Pan Suproń od początku wyraził zgodę. W 

momencie kiedy rozpoczęła się budowa i jest już finalizowana (uzyskanie pozwolenia na 

użytkowanie), Pan Suproń nie może uzyskać warunków zjazdu na drogę 1. GDDKiA 

zanegowała wyjazd ten, który został zaproponowany, GDDKiA zaproponowała dokonania 

pewnych nakładów inwestycyjnych, o czym Pan Suproń został poinformowany. Gmina ze 

swojej strony rozpoczęła procedurę uzyskania pozwolenia na budowę na drogę wewnętrzną 

biegnącą wzdłuż stacji Orlen. Nie byłaby to droga bezpośrednio wyjazdowa ze stacji na drogę 

11, wyjazdy byłyby z działek Państwa Suproń i Pana Helmana byłyby włączeniem do drogi 

biegnącej równolegle do drogi 11 w tym pasie, który znajduje się pomiędzy stacją Orlen a 

drogą 11. Takie poczynienia zostały uzgodnione ze stroną, uzgodniono, że strona wykonuje 

na swój koszt projekt do pozwolenia na budowę. Te problemy, które się pojawiają są 

związane nadal z uzgodnieniem z GDDKiA włączenia do drogi 11. Problem jest nie tyle z  
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wjazdem ponieważ można by korzystać z wjazdu, który obecnie funkcjonuje do stacji Orlen. 

Jednak tutaj trzeba zapewnić wjazd i przejazd, Orlen nie zgadza się na to, żeby pojazdy 

korzystające ze stacji diagnostycznej korzystały z terenu Orlenu, czyli wyjeżdżając z posesji 

Pana Suproń przejeżdżałyby po terenie Orlenu po to, żeby włączyć się do drogi 11. Na dzień 

dzisiejszy jest to taka sytuacja, że trudno przewidzieć jaki będzie końcowy efekt, decyzja 

GDDKiA. Gmina ze swojej strony podjęła szereg rozmów z Panem Suproniem po to, żeby 

znaleźć wyjście z tej sytuacji i rozwiązanie techniczne. Obecnie Gmina wystąpiła, aby 

GDDKiA zmieniła organizację oznakowania poziomego w miejscu gdzie gruntowa droga 

gminna jest połączona z drogą 11.  Rozmowy są prowadzone, być może te informacje nie 

docierają do radnych, ale dokumentacja jest prowadzona, są dostępne dokumenty z przebiegu 

całej sprawy. Wracając do początku sprawy to tak naprawdę Pan Suproń nie przeanalizował 

potrzeb funkcjonowania stacji diagnostycznej, stacja potrzebuje zapewnienia dojazdu dużych 

samochodów ciężarowych, tam takich warunków nie ma. Od początku Pani Wiceburmistrz 

uczestniczyła w tych rozmowach i wskazywano inne lokalizacje stacji, bardziej korzystne na 

terenie gminy tak, żeby zapewnić prawidłowe funkcjonowanie i świadczenie tej usługi. 

Niestety wybrana została ta działka w obrocie wtórnym, działka rolna. Gmina ze swojej 

strony robi wszystko, żeby próbować jeszcze innych rozwiązań dojazdu do tej działki, aby ta 

stacja funkcjonowała. Wszystkim zależy na tym, żeby działalność gospodarcza była 

prowadzona.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza dodała, że Gmina robi wszystko, żeby pomóc Panu 

Suproniowi. Orlen nie zgadza się na takie rozwiązanie i GDDKiA ma też swoje powody, 

twierdzi, że jest to niebezpieczne co zaprojektowali projektanci Pana Supronia. Spotkań w 

tym temacie odbyło się tak wiele, ale i tak Gmina zrobi wszystko, żeby pomóc Panu 

Suproniowi. Na zakończenie Pani Burmistrz dodała, że oskarżanie Gminy Bobolice przez 

Pana Supronia tym niepowodzeniem na finiszu tej sprawy jest nieuzasadnione i 

niesprawiedliwe.    

 

Radna Pani Bożena Aksiutin – zaproponowała, żeby w przyszłorocznym budżecie 

zaplanować środki na ogrodzenie placu zabaw przy Placu zwycięstwa. Warto wydatkować 

środki na ogrodzenie tego placu ponieważ jest on maksymalnie wykorzystywany przez dzieci, 

jest to centralne miejsce Bobolic. 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że widzi konieczność grodzenia placów zabaw 

ze względu na bezpieczeństwo dzieci oraz przed psami. W przyszłorocznym budżecie 

zaplanowane zostaną środki na ogrodzenia placów zabaw, oczywiście zostanie to rozłożone w 
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czasie. Jeżeli chodzi o plac zabaw przy Placu Zwycięstwa to warto pomyśleć o 

wysokości ogrodzenia placów oraz kwestii zamykania furtki.    

 

Radny Zbigniew Oleksiak – powiedział, że przy ul. Koszalińskiej pomiędzy posesją Pana 

Waltera, a cmentarzem znajduje się parking, który w połowie jest Pana Waltera. Przejezdni 

zatrzymują się na tym parkingu, zaśmiecają go, niszczą płot – jest to na wjeździe do Bobolic 

co stanowi wizytówkę. Pan Walter zagrodzi swoją część i nie będzie można korzystać z tego 

parkingu w całości jak dotychczas. Propozycja Pana radnego to zamontowanie kamery, 

monitoring w tym miejscu. 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza mówią, że o monitoringu w tym 

miejscu nie ma mowy ponieważ ważniejszym  miejscem byłby rynek miejski, a środków na 

ten cel nie ma. Pani Burmistrz obiecała, że przyjrzy się temu tematowi na zasadzie 

sprawdzenia granic działki, jak one biegną i Pan Walter może zagradzać swoją część 

ponieważ Gminie nie jest to potrzebne. Ten stan rzeczy zostanie uporządkowany.        

 

Ad. 11 . Zakończenie obrad.  
Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 

 


